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El diari no es responsabilitza de les opinions expressades pels col.laboradors de la secció de Tribuna. L’opinió del BonDia es reflecteix en el seu editorial.
Perquè les vostres cartes al director o les vostres opinions puguin ser publicades, cal que ens faciliteu les vostres dades: nom i cognoms, passaport, telèfon i parròquia de residència.
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¿Com ho hem pogut permetre? ¿De 
veritat era necessari? ¿O és que una al-
tra vegada els interessos d’uns quants 
s’han imposat als de la majoria?

Molts joves evitem qualsevol tipus 
d’etiqueta partidista que ens vulguin 
posar, ja que, per sobre de qualsevol 
partit, persona o interès personal, 
prevalen les idees que defensem fins 
on faci falta perquè algú les escolti.

Nosaltres, els joves, només desit-
gem que aquells que governen fa-
cin les coses bé perquè el futur sigui 
millor que el present. Tanmateix, si 
aquells que governen actuen d’una 
manera que nosaltres considerem in-
apropiada, els ho recordem, ja que te-
nim tot el dret i el deure de fer-ho.

Fa uns anys, uns polítics van pren-
dre una sèrie de decisions errònies i 
negatives per a tothom. L’anterior Go-
vern va tirar endavant la construcció 
del Centre de Tractament de Residus 
ubicat a la Comella. Seria un il·lús 

si digués que no era necessari cons-
truir un nou forn incinerador, ja que 
sempre existeixen deixalles que no 
es poden reciclar ni reutilitzar i que, 
per tant, s’han d’eliminar incinerant-
les. La meva queixa prové del fet que 
se signés un contracte multimilionari 
per a la construcció d’aquest nou forn, 
estimat per a una població de 150.000 
persones. És a dir, quasi el doble de 
la població andorrana! ¿És que no es 
va buscar cap altra opció millor? No 

calia anar gaire lluny per trobar-ne 
bons exemples, com és el cas de la Seu 
d’Urgell. Per si algú encara no ho sap, 
la Seu és líder (en el territori pirinenc) 
en reciclatge i reutilització de materi-
als. ¿Per què a Andorra no podem fer 
el mateix?

Andorra, a causa de les seves re-
duïdes dimensions, podria, o més 
ben dit deuria, ser un exemple de 
país verd o ecològicament sostenible 
on els altres països poguessin em-
mirallar-se. És a dir, un país en què 
el tractament de residus es dugués a 
terme de manera excel·lent (reciclant i 
reutilitzant tots els residus possibles); 
un país on es premiessin aquells que 
utilitzessin mitjans de transport eco-
lògics; un país on es penalitzaria tots 
els que malmetessin o destruïssin la 
natura... La veritat, i parlo des de la 
inexperiència, no crec que dur a ter-
me un projecte de país com el que he 
esbossat fos tan difícil.

El problema és que en els últims 
anys moltes vegades no s’ha valo-
rat quina podria ser la millor opció 
abans de prendre una decisió. Fins i 
tot s’han dut a terme diferents projec-
tes antagònics al mateix temps, entre 
els quals l’esmentada construcció del 
Centre de Tractament de Residus i el 

Pla nacional de residus. Per tant, la 
pregunta punyent és la següent: ¿per 
què ens decantem?, ¿per unes polí-
tiques de reciclatge o per cremar tot 
tipus de deixalla que arriba a les es-
combraries?

El forn incinerador és un dels molts 
exemples que ens haurien de fer aver-
gonyir i enfadar als ciutadans que vi-
vim a Andorra. No és lògic que amb 
l’avançada tecnologia de què gaudim 
avui en dia a Andorra tinguem com a 
primer recurs per acabar amb el su-
posat complicat problema dels residus 
el forn incinerador de la Comella. No 
és lògic que no es trobin més soluci-
ons. Tampoc és lògic que el poble no 
es revolti contra casos com aquest.

Ja se sap, en aquest país la lògica 
és una variable que, com el seu nom  
indica, varia en funció de la persona. 
Només espero que la pròxima vegada 
fem les coses millor!
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Sisplau, fem les coses millor!
RoGeR PadReNy

una iniciativa de

ENQUESTA DE LA SETMANA

Envia un SMS al 789 amb la teva resposta ENQ SI o bé ENQ NO
Cada dimarts el resultat de l’enquesta es publicarà en aquest espai i entre els participants se 
sortejarà un telèfon móbil amb pantalla tàctil, radio fm, mp3, mpeg4, doble targeta sim, bluetooth, 
camara de foto i video, bateria

¿Cal més mà dura amb  
els qui aparquen en llocs  
reservats a discapacitats?

Gentilesa de

Av. Meritxell, 122 - Andorra la Vella
Tel.: 866 415 - Fax: 829 050
E-mail: devima@andorra.ad

El consell de ministres va acordar ahir crear 
dos nous mòduls de televisió digital terres-
tre, fet que permetrà oferir vuit nous canals i 
que el servei de televisió en obert que ofereix 
andorra Telecom passi de 20 a 28 canals en 
cinc llengües diferents. Es tracta d’una bona 
notícia, especialment per a aquells ciutadans 
que reclamaven amb insistència la possibilitat 
d’accedir al nou canal d’esports de Televisió de 
Catalunya, perquè es diversifica i s’amplia una 
mica més l’oferta televisiva que es pot veure al 
país. a més, s’ha buscat novament l’equilibri 
a l’hora de triar els nous canals, tant pel que 
fa a la llengua com a la temàtica. No obstant, 
sorprèn que, malgrat que el mercat televisiu 
no s’ha obert mai al país i que els successius 
executius han evitat liberalitzar el sector i han 

deixat andorra Televisió com l’única cadena 
pròpia del Principat, amb l’increment de ca-
nals s’obri la porta a una televisió catalana 
amb interessos a andorra. Potser seria hora 
també de pensar en totes les empreses del país. 
És cert que segurament és un mercat petit, 
però no és menys veritat que hi ha hagut algu-
na iniciativa, la darrera a finals de l’anterior 
legislatura, que s’ha perdut entre els calaixos 
de l’administració per l’absència d’una legis-
lació clara i d’unes regles de joc iguals per a 
tothom. i és que, d’ençà de la Llei de la radio-
difusió i televisió públiques i de creació de la 
societat pública Ràdio i Televisió d’andorra 
Sa de l’any 2000, no s’ha legislat 
en matèria audiovisual, fet que se-
ria convenient corregir.
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El mercat audiovisual


